
ak už jste si možná všimli, nový chod-
ník od lávky ke hřbitovu už je komplet-

ně hotový a slouží občanům. Opravili jsme 
obrubníky a byl také položen nový asfal-
tový povrch, stejně jako na navazujícím 
chodníku za lávkou. Dělníci tu pracovali 
v týdnu před Velikonocemi. Přibyla cesta, 
na které si mohou děti hrát, třeba kreslit 
křídou nebo jezdit na koloběžce.
 Nadále pokračují inženýrsko-investor-
ské činnosti na nových chodnících tak, aby 
vzniklo celistvé chybějící pěší propojení 
stávajících komunikací v naší obci. Vznik-
ne ucelená přímá trasa mezi autobusovou 
zastávkou středu obce (Obecní úřad) a za-
stávkou u zámku. Jedná se o stavbu chod-
níků u zastávky Obecní úřad podél restau-

race, včetně nového bezpečného přechodu 
pro chodce. Vznikne propojovací chod-
ník u mostu přes Únětický potok v ulici 
K Poště, dva příčné prahy s přechodem 
pro chodce, které zklidní dopravu v oko-
lí školky. Nové chodníky se budou také 
stavět v ulicích K Lichocevsi, U Špejcharu 
a Ke Statenicím (ke hřbitovu).
 Je hotová kompletní projektová doku-
mentace a probíhá schvalování jednot-
livými dotčenými orgány státní správy 
a majiteli pozemků. Pokud se nestane něco 
neočekáváného, měli bychom mít na pod-
zim stavební povolení. Následně bychom 
zažádali o dotaci a v roce 2021 by se mohlo 
stavět. 

Nové chodníky v obci
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  Martin Růžička, místostarosta

v tolik hodin se v celé republice, 
potažmo Evropě  každý den  děkuje 
potleskem a hudbou zdravotníkům, 
policistům a hasičům, kteří za nás 
teď tolik bojují. Jsme moc rádi, že 
se připojují i lidé z Tuchoměřic. 
Ti, kteří to umí, berou do rukou 
hudební nástroje a Tuchoměřicemi 
se tak nesou melodie v podání dud, 
trubky, či hra na bicí. Chtěli by-
chom tímto poděkovat všem, kteří 
se do této výzvy zapojili a potleskem 
nebo hrou na nástroj podporují 
všechny v první linii.

Váš OÚ

20:00
číslo měsíce

www.outuchomerice.cz

V týdnu po Velikonocích jsme využili pandemií oslabené dopravy v obci  k opravě poklopů kanálů a vpustí dešťové kanalizace. Celkem jsme nechali opravit  9 kanálů 
a 5 vpustí dešťové kanalizace, které vykazovaly největší poškození. Opravu realizovala firma Woxi – Poklop servis metodou samonivelační technologie. Výše uvedenou 
metodu jsme si vyzkoušeli v roce 2019 při opravě dvou kanálů a jedné vpusti a s výsledkem jsme byli velmi spokojeni. Společnost navíc na opravy poskytuje pětiletou 
záruku. Plánujeme takto postupně opravit všechny kanály a vpusti v Tuchoměřicích.

 |  Pavel Cihlář
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Jak funguje obecní úřad? 
Dle nařízení vlády byly omezeny úřední hodiny 
na pondělí a středu pouze na 2 hodiny. Od 20. 4. 
už jsou v obvyklých časech (podrobnosti najdete 
na straně 3, pozn. red.), platí však přísná hygie-
nická opatření. Každý návštěvník si bude muset 
před vstupem do úřadu vydezinfikovat ruce, ná-
vštěvy budou vpouštěny po zazvonění jednotlivě 
a zakrytá ústa a nos jsou již samozřejmostí. Stále 
také platí, že pokud úřad nemusíte nutně navští-
vit osobně, raději nám jen zatelefonujte, využijte 
mail, případně datovou schránku. 

Kolik času zabere krizová agenda a zbývá 
ještě čas na běžné věci?
Je to tak 50 na 50.

Dubnové zastupitelstvo se kvůli pandemii 
nekonalo. Sejdou se zastupitelé v květnu?
Předpokládám, že zastupitelstvo se 13. 5. 2020 
uskuteční. Bude však nutné respektovat všech-
na v té době aktuální nařízení příslušných or-
gánů, aby bylo uchráněno zdraví zastupitelů 
a dalších návštěvníků jednání.

Nescházejí se ani komise a výbory. Jste se 

zastupiteli a členy komisí a výborů 
v kontaktu?
Jsme se zastupiteli v mailovém kontaktu. Snažíme 
se realizovat projekty dle schváleného rozpočtu. 
Intenzivně pokračujeme v projekčních pracích 
na rekonstrukci budovy CETIN, rozšíření MŠ, 
chodnících, nových kanalizačních stokách a opra-
vách vodovodů a dalších projektech. Covid-19 
nás omezil, ale nezastavil.

Co všechno obec kvůli Covid-19 pro své 
občany podnikla a co se ještě chystá?
Snažíme se zabezpečit distribuci dezinfekce, 
kterou jsme sháněli, kde se dalo. Tímto bych 
rád poděkoval svým bývalým kolegům z ČZU 
a blízkému kamarádovi panu Víťovi Sochovi za 
dodání více než 80 litrů dezinfekce Anti Covid 
pro naši obec zdarma, a to v době, kdy se běžná 
cena na trhu šplhala do astronomických výšin. 
Zaměstnanci OÚ se spolupodílí na distribu-
ci roušek ušitých našimi dobrovolníky, kterým 
stejně jako dodavatelům látek patří velký dík. 
Naše technická četa zabezpečuje distribuci dez-
infekce a obědů starším spoluobčanům. Poda-
řilo se nám sehnat větší množství respirátorů, 
které poskytujeme složkám IZS působících 

v naší obci. Vždy jsme připraveni pomoci. 

Pomáhá obci stát nebo kraj?
V omezené míře ano. Zejména mám každé ráno 
plnou mailovou schránku nových nařízení 
a opatření přijatých vládou, hygienou, po-
případě krajem. Těchto dokumentů přichází 
v poslední době obrovské množství a je poměr-
ně obtížné se v tom vyznat. Je ale potřeba říct, že 
jsme od Středočeského kraje dostali 20 litrů dezin-
fekce a cca 150 jednorázových papírových roušek.

Využívají lidé obecní Hotline, případně 
aplikaci Zlepšeme Česko?
Ano, využívají. Naše linka funguje nepřetrži-
tě. Rovněž bych chtěl apelovat na občany, kteří 
nejsou zařazeni v systému SMS rozhlasu či ne-
mají zmiňovanou bezplatnou mobilní aplikaci, 
aby kontaktovali OÚ. Právě v těchto dnech je 
opravdu důležité, aby měli občané přístup k in-
formacím a právě díky SMS rozhlasu nebo pro-
střednictvím aplikace Zlepšeme Česko můžeme 
obyvatele Tuchoměřic prakticky okamžitě infor-
movat o novinkách.  

zhledem k  nedostatečné kapacitě a počtu 
kontejnerů na kov, které jsou v ulici  

U Školky a u sběrného dvora, bude nově při-
dána také nádoba na kov na stanoviště Pod 
Marjánkou. Jednáme také s provozovatelem 
o častějším svozu než je teď (jednou měsíčně). 
V případě pozitivních ohlasů bude síť  kontej-
nerů rozšířena. Kovový odpad má jednu vel-
kou výhodu, je 100% recyklovatelný. To zna-

mená, že z jedné vyhozené nápojové plechovky 
může být plechovka nová. Šedé sběrné nádoby 
ale neslouží pouze pro plechovky či konzer-
vy. Vyhazovat do nich lze kovové zátky, alobal 
a další kovové drobnosti z domácností jako 
třeba kancelářské svorky, drátěná ramínka 
z čistíren, staré klíče a podobně. Materiál se ne-
smí vyhazovat nadměrně znečištěný či v jiných 
obalech. 

Česká republika je už mnoho dní sevřena pandemií nového typu koronaviru. Země je v nouzovém stavu a platí nebývalá 
opatření. Jak moc to všechno ovlivnilo Tuchoměřice, jsme se zeptali starosty Pavla Cihláře.

Covid-19 Tuchoměřice omezil, ale nezastavil.

Šedé kontejnery 
na drobný 
kovový odpad

 Martin Růžička |  Kateřina Kubalová

 |  Martin Růžička, místostarosta

Obec svým občanům 
rozdávala desinfekční 
prostředky už několi-
krát. Senioři si je mohli 
nechat dovézt až domů. 
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ejvětší změna se týká jízdního řádu linky 312, 
ze kterého zmizely všechny spoje, které jely 

z Bořislavky a končily u outletu. Jde o autobusy, kte-
ré financoval outlet ze svého rozpočtu, většina z nich 
jezdila o víkendu a do obce vůbec nedojely. Spojů, 
které jedou až do Tuchoměřic, se změny netýkají 
a i nadále tyto autobusy u outletu také zastavují. Ně-
kolik malých změn se odehrálo i v jízdních řádech li-
nek 322 a 319. 
 Novinkou bude naopak bezplatný autobus, který 
začne jezdit přímo z Bořislavky k outletu. Přesný ter-
mín jeho spuštění outlet zatím nepotvrdil, předpo-
klad však je, že by se měl rozjet, jakmile bude outlet 
vzhledem k pandemii nového typu koronaviru opět 
otevírat. Zatím jsou obchodní centra zavřená. „POP 
se rozhodl investovat značné prostředky navíc do vlastní 
bezplatné kyvadlové dopravy s hodinovým intervalem 
z metra Bořislavka. S tím souvisí omezení některých 
regionálních linek, které outlet platil v plné výši a které 
by v této chvíli byly nadbytečné. Shuttle na letiště bude 
pokračovat ihned po uvolnění restrikcí o cestování mimo 
a do ČR,“ říká Jan Muranský z Premium outlet Pra-
gue airport (POP). 

Škola a školka
Tuchoměřická škola je z nařízení vlády od 10. 3. 
2020 uzavřená. Od 12. 3. 2020 je uzavřena také 
mateřská škola. O otevření obou institucí, hygi-
enických opatřeních a způsobu výuky budeme 
včas informovat. Vaření a rozvoz jídla pro seniory 
v MŠ stále funguje. Pokud máte o tuto službu zá-
jem, obraťte se na OÚ.

Hřiště
Od 17.4. je otevřené dětské hřiště u obchodu.

Odložené  a zrušené akce
 Očkování psů a koček (19. 4. 2020) 
 Veřejná debata na téma DOPRAVA 
 (22. 4. 2020) 
 Tuchoměřické farmářské trhy (25. 4. 2020) 
 – ODLOŽENO, první trhy se budou konat 
 až 13. 6. 2020 
 Vítání občánků (26. 4. 2020) – ODLOŽENO.
 Tradiční pálení čarodějnic (30. 4. 2020) 
 – ZRUŠENO

O náhradních termínech se včas dozvíte. 

Úřední hodiny na obecním úřadě 
Pondělí: 08:00 - 12:00, 13:00 – 17:00  
Středa: 08:00 - 12:00, 13:00 – 17:00
Zvažte, prosím, jestli je nutné danou záležitost vyří-
dit osobně a ne jen telefonicky či mailem.
telefon: 220 951 200, 
e-mail: info@outuchomerice.cz, 
datová schránka: uzrbxr5. 

Česká pošta
 Po, út: 8:00 – 11:00 (8:00 – 9:00 – pro občany 
 nad 65 let)
 St: 14:00 – 16:00
 Čt, pá: 8:00 – 11:00 (8:00 – 9:00 – pro 
 občany nad 65 let)

Odpady 
Sběrný dvůr je znovu OTEVŘEN (každou sobotu 
9:00 – 11:00 hod.).

Lékaři 
MUDr. Blanka Staňová – do konce dubna 
v Tuchoměřicích ordinuje každou středu od 13:00 
do 14:25. Květnová ordinační doba bude upřesně-
na. 

MUDr. Eva Forstová - od 24. 3. 2020 do odvolá-
ní ordinuje každé úterý, středu a pátek od 8:00 do 
12:00 hod. V případě, že budete potřebovat vy-
stavit nebo ukončit pracovní neschopnost, nebo 
poslat e-recept, kontaktujte paní doktorku i na 
e-mailu: forst.eva@seznam.cz.

MUDr. Vlasta Ďurechová . ordinace je po dobu 
pandemie pouze pro objednané, a to po-pá od 7:00 
do 9:00.

Omezená doprava
V souvislosti s uzavřením škol kvůli pandemii no-
vého typu koronaviru stále platí jízdní řády s delší-
mi intervaly.

Tuchoměřický outlet mění způsob, jak k němu 
budou cestovat zákazníci a promítlo se to od 
soboty 18. dubna i do jízdních řádů našich au-
tobusů. 

Outlet mění dopravní 
spojení

www.outuchomerice.cz

 Kateřina Kubalová

Od 13. 4. je opět v provozu vylepšené dětské hřiště na Pazderně s novými herními prvky. 
Novotou by se mohla zanedlouho blýskat také plocha na streetball na hřišti u obchodu. 
V dubnu totiž odstartovalo hlasování veřejnosti o 3 x 100 000,- Kč od společnosti Uni-
lever - CIF pro lepší Česko, ve kterém můžete podpořit projekt naší obce Tuchoměřice 
- Zašlé dětské hřiště. Hlasovat můžete pro Tuchoměřice až do konce května na 
www.ahojkrasnecesko.cz.
 „Pokud by to vyšlo, dáme povrch, který je nově na školní zahradě. Pokud to nevyjde, 
tak uděláme pouze levnější variantu v podobě nového betonu,“ vysvětluje místostarostka 
Tuchoměřic Barbora Boulová.

 Ondřej Kubala |  -red-

 Ondřej Kubala
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ápis do škol i školek se letos musí obejít 
bez přítomnosti dětí. Ruší se tradiční Den 

otevřených dveří a samotný zápis se bude ko-
nat od 4. do 10. května. „Rozvolnila jsem zá-
pis do více dní a jsem ochotná tolerovat žádosti 
až do 16.5.“ vysvětluje ředitelka tuchoměřické 
školky Petra Nosková. Rodiče dětí mohou žá-
dost do školky doručit datovou schránkou /
u8kk2r/, emailem s elektronickým podpisem  
na adresu: mstuchomerice@seznam.cz nebo 

poštou. „Přikláněla bych se k tomu, abyste 
vložili vyplněnou žádost do euroobalu/košilky/ 
a vhodili do poštovní schránky MŠ. V nutném 
případě je možné i osobní předání.“ K přihláš-
ce je potřeba doložit také kopii rodného listu 
dítěte a lékařské potvrzení. „Pokud by někdo 
potvrzení neměl, je letos možné poslat nám čest-
né prohlášení o řádném očkování dítěte a kopii 
očkovacího průkazu,“ dodává Petra Nosková. 

zavření školy přišlo náhle, nepočítali jsme 
s tím. Nebyly dostupné informace, předpo-

kládali jsme, že se nejpozději do konce následují-
cího týdne opět sejdeme. Postupně se informace 
uvolňovaly, takže jsme pochopili, že se neuvidíme 
déle. Přemýšleli jsme, jak dál s výukou, nebyli 
jsme na situaci připraveni. Každý večer jsme pořá-
dali porady přes WhatsApp a řešili, co a jak dále. 
Nejvíce nám pomohla Zuzka Škvorová, která se 
společně s nejstarší dcerou Sárou zasloužila o naše 
expres dovzdělání v možnostech komunikace 
na dálku. Pan Halamíček zase zajistil zapůjčení 
školních notebooků dětem, které je potřebovaly. 
Bohužel i tak je několik dětí bez možnosti připo-
jení přes internet. Shodli jsme se všichni na tom, 
že základní učivo budeme posílat mailem rodi-
čům. Také jsme se domluvili na tom, že rozsah 
učiva bude omezen a zaměříme se zejména na 
procvičování. Frekvenci zasílání úkolů jedenkrát, 
maximálně dvakrát týdně jsme zvolili s ohledem 

na to, aby si děti mohly učivo rozvrhnout podle 
možností svých i jejich rodičů. Do mailů zasíláme 
různá výuková videa, odkazy na online cvičení 
a podobně. Mimo tento základ se snažíme o ko-
munikaci každý podle svých možností. Všichni 
učitelé mají školní notebook s možností si ho 
půjčovat domů, což byl skvělý základ, interneto-
vé připojení máme vlastní. Využíváme zejména 
Google classroom, Hangouts, WhatsApp a Sky-
pe. Velmi se nám osvědčilo online procvičování 
na Umimeto.org. Zde můžeme sledovat pokro-
ky dětí a také jejich úsilí nad zadaný rámec. Pro 
některé děti (zejména třeťáčky) by bylo potřeba 
rozšíření programu, protože již vyřešily téměř 
všechno, co se jim nabízí. Chci moc poděkovat 
rodičům našich žáků za skvělou spolupráci. Vím, 
že není jednoduché pomáhat dětem s úkoly, ko-
munikovat se školou, pracovat z domova, starat 
se o domácnost a to vše s omezením, které nám 
nouzový stav přinesl. Přeji všem pevné zdraví 

a těším se na shledání v lepších časech.
 A co nás čeká dál? Už teď je bohužel jasné, že se 
nepojede na dlouho očekávanou školu v přírodě.  
Jednám o vrácení první zálohy. Druhou jsem již 
neodeslala, protože to bylo zrovna v kritické době 
a já jsem měla obavy, abychom nepřišli o všech-
no. Předběžně mi z agentury vrácení peněz slíbili. 
Zároveň usilovně přemýšlím o obnovení školní 
docházky, ke které by mělo dojít 25. května. Zjiš-
ťuji možnosti a snažím se dát dohromady nějaká 
řešení. Je více než jasné, že bude veliký problém 
splnit podmínky, které vláda nastavila. Zatím 
jsem nedělala průzkumy mezi rodiči, nejprve chci 
mít plán. Předpokládám, že většina dětí do ško-
ly přijde. Omezovat to bude čestné prohlášení, 
které budou muset rodiče podepsat. Vzhledem 
k velikosti a početnosti tříd také možná budeme 
muset některé třídy rozdělit. Zatím ale nechci 
předjímat. Rodiče se všechno včas dozvědí. 

zhledem k okolnostem jsme využili zavře-
nou ZŠ ke kompletní rekonstrukci ředitel-

ny. Místnost byla v takovém stavu, že jsme museli 
zrenovovat prakticky vše. Došlo postupně k roz-
šíření o zázemí a úložné prostory, na které se vyu-
žil malý sklad. Ten jsme propojili s ředitelnou no-
vým vchodem. Udělala se nová elektroinstalace, 
z podlahy se odstranilo 30 let staré PVC a na-
hradí jej nové, bude se malovat a celá ředitelna 
bude vybavena novým nábytkem. Mimo to se 
také můžou prvňáci těšit na novou výmalbu ve 
své třídě.
 Připravujeme také opravu opěrné zdi 
a schodiště u zadního vchodu do školy. Rádi 
bychom tento projekt zrealizovali do konce léta. 
Podrobnosti najdete v příštím čísle zpravodaje. 

Vyhlášení mimořádného stavu zastavilo 
v celé republice i sportovní soutěže. Fot-
balová asociace ČR vydala 7.4.2020 pro-
hlášení mimo jiné i o tom, že veškeré ama-
térské soutěže se plošně na celém území 
ČR ukončují jak pro seniorské, tak i pro 
žákovské kategorie. Toto nařízení je platné 
i pro všechna družstva TJ Sokol. Konečné 
pořadí soutěží zůstává dle stavu k tomuto 
datu. Případné změny a možnost alespoň 
tréninkových aktivit pro žáky budou po-
suzovány dle změn v uvolňování restrikcí 
Ústředním krizovým štábem ČR. 

  Iva Zavadilová, ředitelka školy

 |  Martin Růžička, místostarosta  Oskar Baschiera

Zápis do školky bude letos jiný

Jak se učí na dálku

Opravujeme i ve školeFotbalové jaro 
se nekoná...

 Připravila Zuzana Škvorová

 Kateřina Kubalová

z 04/20T

Třída berušek během koronavirových prázdnin 
prokoukla. Je v ní nově vymalováno a bude mít 
také novou kuchyňku.

 Martin Růžička
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Lidé teď nemají mnoho míst, kam 
by mohli zajít, a míří proto ve větší 
míře do lesa - je to znát?
Ano, zaznamenáváme větší pohyb lidí 
po lese a jejich počet částečně připo-
míná houbařskou sezónu. V určitých 
lokalitách lidé korzují, hlavně o víken-
dech. Často běhají, venčí pejsky, jezdí 
na kole. To přináší nezřídka problémy 
s větším ruchem, nepořádkem a občas 
i se vzájemnou neúctou samotných ná-
vštěvníků lesa. Není výjimkou ani divoká 
jízda na motorkách a v terénních autech. 
Je ale i docela možné, že nynější situace 
u mnoha lidí probudí větší zájem o les 
samotný a může to tak znamenat lepší 
vztah k přírodě, lesu i k práci lesníků.

Na co by si měli výletníci dávat po-
zor, jak se v lese chovat?
Les je živý organizmus, který se vyvíjí, 
pomalu, ale neustále. Působí na něj celá 
řada negativních vlivů, které mohou 
ohrožovat i návštěvníky lesa. Hlavně vítr 
způsobuje vyvrácení stromů a jejich pád 
nebo zavěšení, a to mnohdy i po menší 
bouřce. Obezřetnost a zdravý rozum je 
tedy v lese vždy důležitý.
 V současnosti probíhá v lesích inten-
zivní pracovní činnost a zvýšený pohyb 
lidí nese i větší zátěž na personál, který 
musí být více obezřetný, aby se nestal 
kolemjdoucím lidem nějaký úraz. Pokud 
tedy lidé narazí na dělníky, kteří prová-
dí těžbu dřeva, je nezbytné, aby se ne-
přibližovali blíže než padesát metrů od 
samotné těžby. Děti by se neměly vůbec 
nacházet v blízkosti těžeb bez dozoru. 
Les je ale ze zákona otevřený prostor. 
Můžeme zde tedy klidně chodit, to není 
ve světě úplně běžné. Je ale zapotřebí 
udržovat základní pravidla, aby přítom-
nost člověka lesu neškodila. Jde zejména 
o zachování klidu a pořádku, nerozdě-
lávat oheň, nenarušovat půdní kryt. Je 
také důležité nevysazovat do lesa nic ze 
své zahrádky, i v dobrém úmyslu. Les má 
svůj ekosystém a vnos cizího organizmu 
může znamenat citelný zásah do jeho vý-

voje. Chtěl bych ještě poprosit všechny 
slušné návštěvníky, aby nebyli lhostejní 
a všímali si případných nepravostí jiných. 

Je jaro a v lesích zvěř vyvádí mla-
dé - kterým lokalitám je třeba se 
vyhnout?
Především duben až červen je obdobím 
plození mláďat. Zvěř si obecně sama 
najde klidné místo a pokud ji tam ně-
kdo ojediněle vyruší, tak to není až tak 
závažné. Je dobré se vyhnout skupinám 
mladého lesa, kde je největší prostor pro 
úkryt zvěře. Nechci zapomenout ani na 
ptactvo, které již nyní začíná hnízdit. Po-
kud objevíte hnízdo, prosím, nezdržujte 
se v jeho okolí dlouho, protože můžete 
vyplašit sedícího jedince a vajíčka v sou-
časném chladném období mohou rychle 
zachladnout a nedojde tak k vylíhnutí. 
Pokud krátce nahlédnete do hnízda, udě-
láte třeba fotku a odejdete, nic se nestane.

Na co by si měli dát pozor pejskaři ? 
Mnozí pouštějí psy na volno...
V prvé řadě je třeba podotknout, že les 
není psí cvičiště. Volně se zde mohou 
pohybovat pouze lovečtí psi místních 
myslivců, a i to má svá pravidla. V lese 
se v pejskovi můžou probudit pudy šel-
my, i když na to není cvičený. Při střetu 
psa s odloženým srnčetem nebo mladým 
zajíčkem lehce dojde k pokousání a násled-
nému úhynu zvěře. V lesním prostoru 
může být reakce psa na další psy i lidi jiná 
než v otevřeném prostředí. Majitelé pejs-
ků by tedy měli být v lese více ohleduplní 
k ostatním. 

V Tuchoměřickém lese je spousta po-
lámaných stromů po silných větrech 
- kdy zmizí?
I les ve vaší blízkosti byl poškozený or-
kánem Sabina. Musím ale podotknout, 
že poškození je oproti jiným lokalitám 
v regionu menší. Místní revírník již za-
dal všechny takto viditelně poškozené 
a uschlé stromy k těžbě, která proběhne 
v nejbližším období. Bude se jednat při-
bližně o sto plnometrů dřeva (Plnometr 
je účetní jednotka a můžeme si ho před-
stavit jako krychli o hraně jeden metr, 
se 100 % dřeva, pozn. red.). Jak jsem již 
zmínil, při těžbě prosím o pochopení 
a ohleduplnost návštěvníků.

Je v plánu nějaké větší kácení 
v Tuchoměřickém lese, případně kde 
a kdy?
V prvé řadě se bude průběžně těžit 
kůrovcem, suchem a větrem poškozené 
dřevo. Zde není možné stanovit přesný 
termín, protože se bude jednat o řešení 
nastalé situace v průběhu roku. Pláno-
vaná výchovná a mýtní těžba bez vzniku 
holiny – těžba jednotlivých stromů po 
ploše je v lokalitě U Juliány v rozsahu ko-
lem sto padesáti plnometrů. 
 Tuchoměřický les je opravdu kus krás-
ného lesa, který byl po desítky a stovky 
let tvořen poctivou prací lesníků a na 
kterou současní lesníci navazují, aby ho 
předali minimálně ve stejném nebo ještě 
lepším stavu dál. 

Jak to vidí 
lesník

z 04/20T

Když na procházku, tak do lesa – ta-
ková je realita. Naštěstí v Tuchomě-
řicích les máme. Jak se v něm na jaře 
chovat a na co si dát pozor nám řekl 
ředitel Lesnického parku Křivoklát-
sko, o.p.s. Miroslav Pecha.

 |  Kateřina Kubalová
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Jak dlouho působíte v Tuchoměřicích 
a jak se vám tu líbí?
Působím tu od září 2018. Už před mno-
ha lety jsem tu ale krátce pracovala, takže 
Tuchoměřice trochu znám. Líbí se mi, že 
je zde převážně vesnické prostředí a lidé se 
navzájem více znají. Pospolitost a sousedská 
výpomoc tu myslím funguje víc než ve měs-
tě, které je více anonymní.

Odkud do Tuchoměřic dojíždíte?
Dlouhodobě působím v Praze 8 ve starých 
Ďáblicích. Působím i v Hostivici, kde máme 
malý kostelík, a od loňského roku dočasně 
zastupuji i v Rudné u Prahy. Kromě Rudné 
jsou to malé náboženské obce, takže je mož-
né vše obsáhnout. Mám kolegy, kteří vypo-
máhají, nebo se střídáme při bohoslužbách.

Podařilo se Vám s tuchoměřickými 
farníky navázat dobré vztahy?
Ano se členy náboženské obce máme dobré 
vztahy, některé znám více, některé jen let-
mo. Zatím jsem navštívila téměř všechny, 
abych se představila a chtěla bych pravidelný 
kontakt s nimi udržovat. Snažím se navště-
vovat zvláště starší příslušníky naší církve, 
ale ráda navštívím kohokoliv, kdo se cítí osa-
mělý nebo si chce jen popovídat. Zajímají 
mě osudy různých lidí a rodin.  

V Tuchoměřicích působí komunita 
Chemin Neuf. Daří se Vám spolupraco-
vat?
S komunitou Chemin Neuf navázal dobré 
vztahy již můj kolega Petr Vopálka a já se je 
snažím i nadále udržovat. Základem dob-
rých ekumenických vztahů bývá společná 
bohoslužba v lednu, kterou konáme spo-
lečně v rámci Týdne modliteb za jednotu 
křesťanů. 

Co všechno máte v Tuchoměřicích na 
starosti?
V Tuchoměřicích sloužím 1. a 3. neděli 
v měsíci. Zajišťuji pravidelné nedělní boho-
služby a sloužím obřady, pokud jsem o ně 
požádána, tedy křty, svatby či pohřby.  Ob-
řady, které byly v minulosti běžné a účastni-
la se jich celá rodina, považuji za důležitou 
součást života každého člověka podobně 
jako svátky, které udávají rytmus celému 
roku. Ve všední každodennosti tak člověk 
má možnost vnímat svůj život na pozadí 
těchto předělů. Neděle by měla být krátkým 
zastavením a usebráním se v našem rušném 
týdnu.  Na starosti máme ale i praktické věci 
jako je údržba  budovy kostela a přilehlých 
prostor, kontakt s věřícími, organizace akcí, 
dohled nad kolumbáriem. S tím vším jsou 
mi vydatnou pomocí sestry z kostela, které 
žijí v Tuchoměřicích.  

Kudy vedla Vaše cesta k Bohu a círk-

vi - proč jste se pro  ni rozhodla a proč 
právě pro Církev československou 
husitskou?
Tehdy bohosloveckou fakultu jsem studo-
vala v normalizaci  druhé poloviny 70. let. 
Na škole nás bylo málo, teologické školy 
záměrně spadaly pod Ministerstvo kultury 
a ne školství, aby se o nich dozvědělo co nej-
méně lidí. Pokřtěná jsem byla v dětství, ale 
moji rodiče se věnovali víc sportu a hudbě, 
do kostela jsme chodili jen na půlnoční. Na 
škole se mi líbilo humanitní zaměření  - dě-
jiny, filozofie, religionistika. S prohloubením 
znalostí teologie a se zájmem o duchovní 
rozměr života se prohlubovala i moje víra. 
Velký vliv na mě měl rovněž život v Africe, 
kde jsem strávila řadu let a viděla, že dobrý 

a spokojený život se nemusí odehrávat vždy 
v  hmotném dostatku s pocitem, že na vše 
máme nárok. Také dvě největší náboženství 
zde žijí vedle sebe, aniž by se kdo z lidí zabý-
val tím, zda chodí v neděli do kostela nebo 
v pátek do mešity. Když byla ustanovena 
naše církev, chtěla být otevřenou moderní 
církví s demokratickými principy. Snažila se 
nové vědecké poznatky sloučit s teologií jako 
vědou. Byla moderní i v tom, že už v roce 
1947 vysvětila jako první církev v naší repub-
lice farářku. Další důležitou zásadou byly 
bohoslužby v  češtině, aby věřící rozuměli 
a mohli se jí aktivně účastnit. Kladla také dů-
raz na sociální pomoc lidem. Toto všechno 
jsem považovala za pokrokové a smysluplné.

Renata Wesleyová: Na Tuchoměřicích obdivuji pospolitost

z 04/20T

 Soukromý archiv Renaty Wesleyové |  Kateřina Kubalová

Tuchoměřický Husův sbor má už nějaký ten pátek na starosti farářka Renata Wesleyová. Farníci ji znají z pravidel-
ných bohoslužeb, ostatní třeba z adventního vystoupení školáků. Nejen o Tuchoměřicích, ale také třeba o Africe se 
rozpovídala v následujícím rozhovoru.

Renata Wesleyová je vdaná, má tři dospělé děti a tři vnoučata. Ráda chodí na pěší výlety do přírody, cestuje 
a poznává jiné kultury. K jejím dalším zálibám patří četba a estetika v praktickém životě. 
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etos je to poprvé, co rodinný výlet-
ní vlak Cyklohráček na jaře nevyjel. 

Už od roku 2015 vozí každou sezonu 
cyklisty i rodiny s dětmi na výlet z Pra-
hy přes Tuchoměřice na Okoř, Budeč 
a do Slaného. Vzhledem k opatřením 
kvůli novému typu koronaviru zůstává 
zatím v depu a místo něj jezdí o víkendu 
v Tuchoměřicích klasické malé moto-
ráky. I ty ale budou mít trochu kom-
plikovaný provoz. Od 25. dubna až do 
24. května se opravuje železniční trať 
u Slaného. Z Noutonic do Slaného tak 
vlaky nahradí autobusy. V týdnu od 11. 
května se bude navíc opravovat i trať ze 
Středokluk do Noutonic a v Tuchomě-
řicích budou jezdit místo vlaků náhrad-
ní autobusy, které budou mít zastávku 
v zast. busu 312 Tuchoměřice, zámek.  

port není pouze o soutěžení a zjišťování, kdo 
je rychlejší, šikovnější a silnější. Je taky o partě 

a společném zájmu si pomoci, a to i mimo hřiště. 
Taktéž je nedílnou součásti veřejného života v obci 
a to od nejmladších, až po nejstarší. 
 Právě kvůli seniorům a ochotě pomáhat se ve-
dení, hráči a trenéři TJ Sokol domluvili na sbírce 
a přípravě balíčků s vitamínovým překvapením. 
Odpoledne na Zelený čtvrtek se vybralo 30 tisíc ko-
run a do 24 hodin od nápadu se zabezpečil nákup a 

rozvoz balíčků pro seniory na 114 adres v naši obci. 
A jak že je to velký nákup? 500 kg ananasů, 114 kg 
pomerančů, 75 kg citronů, 114 svazků mrkve, 114 
kusů kiwi, 250 kg jablek, 45 kg banánů, 114 kusů 
sušenek a čajů na imunitu, 25 kg cherry rajčátek. 
 Věříme, že našim nejstarším dokážeme pomoci 
i v budoucnu, vždy, když to bude v našich silách, 
a že jsme jim alespoň touto cestou mohli zpříjem-
nit Velikonoce. Všem přejeme pevné zdraví a brzký 
návrat lepších časů! 

Cyklohráček 
kvůli pandemii 
letos nevyjel

Musíme si pomáhat

z 04/20T

 |  Parta sportovců, kteří mají rádi Tucho! 

Tuchoměřický zpravodaj: 
Tuchoměřický zpravodaj: periodický tisk 
územního samosprávního celku - měsíčník obce 
Tuchoměřice; MK ČR E 21919; vydává Obecní 
úřad obce Tuchoměřice -  V Kněžívce 212, 252 67 
Tuchoměřice; číslo 4/2020, vydáno: 24.4. 2020; 
náklad: 620 kusů; Šéfredaktorka: Kateřina Kuba-
lová: tuchonoviny@gmail.com; uzávěrka dalšího 
čísla: 10.5.2020
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CENY INZERCE v Tuchoměřickém zpravodaji
 1/2 stránky – 2000 Kč
 1/4 stránky - 1000 Kč
 1/8 stránky – 500 Kč
 řádková inzerce – 10 Kč/řádek 
(min 3 řádky, max. 10 řádků) Při dlouhodobé spolupráci možnost individuálně stanovené ceny. 

Kontakt: tuchonoviny@gmail.com
Uzávěrka inzerce je vždy 10. den v daném měsíci.

inzerce

 Ondřej Kubala
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z 04/20T

Zátiší Lysolaje
Velkorysé vily

Řadové a atriové domy
Stavební parcely

Bezpečné bydlení v zeleni
Kavárna, školka 
i sportoviště v místě
Skvělá dostupnost 
do centra

Výjimečná lokalita Prahy 6, originální 
urbanistické řešení čtvrti a unikátní 
architektura jednotlivých staveb 
zajišťující absolutní soukromí. 

V Lysolajích kromě nedotknuté 
přírody a naprostého klidu oceníte 
také přívětivou sousedskou komunitu 
a množství s ní spojených aktivit. 

A dostupnost? Za pět minut v Šáreckém 
údolí, za deset na stanici metra Dejvická 
a za dvacet minut v centru Prahy.

VÝSTAVBA ZAHÁJENA
DOKONČENÍ 2021/22
www.zatisilysolaje.cz
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